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Conform de uitvoeringsagenda “Lansingerland duurzaam” (T21.05027) sturen wij u twee keer per jaar 

een actualiteitenoverzicht. 

 

Wij informeren u met dit overzicht over de laatste actualiteiten met betrekking tot de in de 

Uitvoeringsagenda opgenomen initiatieven en projecten. Wij nemen u mee in de meest relevante 

ontwikkelingen en concrete resultaten, waarbij geldt dat wij geen uitputtend overzicht kunnen 

verstrekken over alle dagelijkse zaken die te maken hebben met het onderwerp duurzaamheid. Ook 

geldt dat duurzaamheid een belangrijke plek heeft in aanpalende beleidstrajecten. Maar omdat dat 

projecten zijn die niet onder de paraplu van de Uitvoeringsagenda Duurzaamheid worden uitgewerkt, 

vindt u deze niet terug in dit Actualiteitenoverzicht.  

 

Energietransitie 

 

Verduurzaming glastuinbouw 

Lobby- en brandbrieven De afgelopen maanden hebben wij als gemeente in samenwerking met 

Glastuinbouw Nederland en andere glastuinbouwgemeenten in Nederland 

diverse brieven verstuurd over de gevolgen van de energiecrisis voor de 

glastuinbouwsector aan de ministers en ministeries van Economische Zaken 

en Klimaat en Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit. Begin november is er 

door de burgemeesters van de gemeenten Lansingerland, Zuidplas en 

Westland nog een brandbrief verstuurd. In de Telegraaf is hierover ook een 

artikel verschenen.  

Wilgenlei in Bleiswijk De uitbreiding van het warmtenet naar glastuinbouwgebied Wilgenlei is een 

van de 12 collectieve warmteprojecten van NieuweWarmteNu! die vanuit het 
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Nationaal Groeifonds een definitieve toezegging voor een subsidie van 4,3 

miljoen heeft gekregen. NieuweWarmteNu! bevat collectieve warmte-

projecten, waaruit veel geleerd kan worden. Deze projecten kunnen dienen 

als aanjager voor andere projecten, die zijn geselecteerd op basis van de 

grootste leer-en vliegwieleffecten. Gemeente Lansingerland vroeg samen met 

AgroEnergy, warmtecoöperatie Wilgenlei en Warmte Samenwerking Oostland 

deze subsidie aan. 

 

Verduurzaming bestaande wijken 

Wijkaanpak Bleiswijk-

Zuid 

 

 

Bleiswijk-Zuid is de eerste wijk in Lansingerland waar de gemeente samen 

met woningeigenaren, energiecoöperatie Nieuwe Lansinger Stroom, het 

Energieloket, 3B Wonen en andere partners werkt aan het verduurzamen van 

de bestaande woningen. 

 

Op dinsdag 21 juni kwamen ruim 150 bewoners uit Bleiswijk-Zuid bij elkaar in 

de raadzaal van het gemeentehuis om te praten over het verduurzamen van 

hun woningen.  

 

In de zomerperiode hebben diverse woningschouwen plaats gevonden. Op 

basis hiervan worden factsheets gemaakt voor veelvoorkomende woningtypen 

waarin de beste stappen voor het verduurzamen van dit type woning.   

 

Er is een wijkadviesraad samengesteld waarin ongeveer 20 inwoners uit 

Bleiswijk-Zuid zitting hebben. De eerste bijeenkomst heeft in september 

plaats gevonden. Met deze groep worden de acties besproken die nodig zijn 

om bewoners te helpen om hun woning te verduurzamen. Gedacht wordt aan 

kennissessies over isolatiemaatregelen, warmtepompen of subsidieregelingen. 

De wijkadviesraad komt ca. 3 keer per jaar samen om de aanpak voor 

Bleiswijk-Zuid te bespreken. 

 

In september hebben vrijwilligers van het Energieloket samen met de 

gemeente op het Kranenburgplein in Bleiswijk informatie vertrekt over 

energiebesparing. De actie is inmiddels ook in andere kernen ingezet.  

 

Gezien de urgentie van energiebesparing schalen we succesvolle acties uit 

Bleiswijk-Zuid op naar de andere kernen, zoals het wijkbezoek, de kennis-

sessies en informatieavonden.  

 

Betaalbaarheid energietransitie (revolverend fonds) 

Duurzaamheidslening 

 

 

Sinds maart 2021 kunnen inwoners van Lansingerland een duurzaamheidslening 

aanvragen. Hiervoor is 5 miljoen euro beschikbaar gesteld. Dit bedrag wordt in 

tranches van € 500.000 overgemaakt naar SVn. Eind september is de derde 

tranche overgemaakt. Er is dus veel interesse in de duurzaamheidslening. 

Nog steeds worden veruit de meeste aanvragen ingediend voor de financiering 

van zonnepaneelinstallaties. Maar we zien nu ook een stijging van aanvragen 

voor in isolatie en warmtepompen. 
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We passen de regeling waar nodig ook aan, aan de actualiteit. Zo voegden we 

afgelopen mei de thuisbatterij, ventilatiesystemen en PVT-installaties toe als 

financierbare maatregelen. Daarnaast is het vanaf begin november ook voor 

oudere inwoners van Lansingerland mogelijk een lening aan te vragen, omdat 

de leeftijdsgrens van 75 jaar is vervallen. 

 

Energiearmoede 

 

Vanuit het Rijk is dit jaar geld beschikbaar gesteld om huishoudens onder of 

rond het minimuminkomen tegemoet te komen. Het college heeft op 5 oktober 

jl. een plan van aanpak vastgesteld voor inwoners met energiearmoede in 

huurwoningen. Voor huurders is samenwerking gezocht met 3B Wonen. In het 

komende jaar worden energiecoaches ingeschakeld om huurders bewust te 

maken waar en hoe ze kunnen besparen. Ook kunnen deze energiecoaches 

direct energiebesparende maatregelen aanbrengen in de woning, waarbij onze 

inwoners zelf de maatregelen kunnen kiezen.  

 

Energiecoaches van Nieuwe Lansinger Stroom zijn reeds beschikbaar om 

adviezen te geven over energiebesparing en duurzame energie aan woning-

eigenaren. Aan het voorstel over isolatie en energiearmoede voor woning-

eigenaren wordt op dit moment gewerkt. Hierover ontvangt u binnenkort een 

raadsinformatiebrief.  

 

Op 8 november is een bijeenkomst georganiseerd voor alle schuldhulpmaatjes 

in onze gemeente, in samenwerking met de partners, die zich bezighouden 

met schuldhulpverlening. De gemeente heeft alle beschikbare regelingen voor 

inwoners met lagere inkomens en de energiecoaches voor huurders toegelicht. 

Nieuwe Lansinger Stroom heeft allerlei energiebesparingstips naar voren 

gebracht en toegelicht, zodat de schuldhulpmaatjes hun cliënten goed kunnen 

informeren over energiebesparing.  

 

Samenwerking bewonersinitiatieven 

Nieuwe Lansinger 

Stroom 

 

 

Energiecoöperatie Nieuwe Lansinger Stroom (NLS) en gemeente werken al 

meerdere jaren samen om de energietransitie in de volle breedte verder te 

brengen. Dit doen we op basis van een samenwerkingsovereenkomst, die we in 

mei hebben verlengd. De samenwerking bevalt goed en zetten we graag 

meerjarig voort, waarbij we de onderlinge afspraken over taken en 

verantwoordelijkheden direct hebben geactualiseerd. 

 

In september 2022 konden inwoners van Bleiswijk Zuid bij de groene Piaggio 

(elektrisch wagentje) op het Kranenburgplein in Bleiswijk informatie inwinnen 

over energiebesparing. Onder andere wethouder Michiel Muis en de voorzitter 

van Nieuwe Lansinger Stroom Menno van der Woude en enkele vrijwilligers 

waren aanwezig om vragen van inwoners te beantwoorden. In november was de 

duurzaamheidspiaagio te vinden op het Westerplein in Berkel en Rodenrijs.  

 

In de Klimaatweek is in het fysieke Energieloket een bord neergezet met 

informatie over nut en noodzaak over groene tuinen onder de noemer ‘Keer het 
weer’. Ook helpen de vrijwilligers van het Energieloket inwoners van 
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Lansingerland om een keuze te maken uit de diverse energiebesparende 

maatregelen die door de gemeente beschikbaar zijn gesteld.  

 

Net als vorige jaren organiseert NLS ook dit jaar 3 thema-avonden over energie 

besparen. 

 

Kwartetspel 

energiebesparing 

Een van de leden van de wijkadviesraad Bleiswijk-Zuid heeft de gemeente 

benaderd met het initiatief om een kwartetspel over energiebesparing te 

maken. Het doel is om dit spel via de scholen te verspreiden onder de kinderen 

uit groep 7. De komende tijd werkt de initiatiefnemer dit plan verder uit met 

ondersteuning van de gemeente en leden van de wijkadviesraad. Als alles goed 

gaat is volgens de planning het kwartetspel in april 2023 gereed.  

 

Beleidskader zonne-energie 

Beleidskader Zonne-

energie  

We stelden een beleidskader op voor zonne-energie, waarover in september 

ook een beeldvormende avond is georganiseerd. Het beleidskader maakt de 

ruimtelijke keuzes voor zonne-energie uit de RES en Omgevingsvisie concreter 

en is daarmee een ruimtelijk afwegingskader voor concrete initiatieven die wij 

binnenkrijgen. Zo blijven we werken aan de verantwoorde uitrol van duurzaam 

opgewekte energie binnen onze gemeentegrenzen. 

 

Van 3 oktober tot en met 14 november lag dit beleidskader ter inzage zodat 

inwoners en bedrijven daarover desgewenst een zienswijze konden indienen. 

Hiervan is gebruik gemaakt en de reacties worden op dit moment verwerkt.  

 

Actualiseren laadpalenbeleid 

Integrale laadvisie 

 

 

 

De integrale laadvisie is vastgesteld in de raadsvergadering van 20 oktober jl. In 

het eerste kwartaal van 2023 wordt een onderzoek gedaan naar de 

mogelijkheden om laadpalen in de openbare ruimte te laten aansluiten op 

opgewerkte elektriciteit van zonnepanelen van een particuliere woning.  

 

Verduurzamen bedrijventerreinen 

Zon op bedrijfsdaken 

Prisma 

 

 

Vorig jaar hebben wij een gebiedsscan daken uitgevoerd voor o.a. onze 

bedrijventerreinen. Prisma denkt dat de meeste impact kan worden gehaald 

door zon op dak vanwege de enorme oppervlakten dak die nog onbenut zijn. Als 

gemeente willen wij onze ondernemers stimuleren om dit onbenutte potentieel 

in te zetten voor zon op dak om zo een bijdrage te leveren aan de energie-

transitie. Hiertoe hebben wij adviseurs in de arm genomen die persoonlijk 

langsgaan bij deze ondernemers om een vrijblijvende dakscan zonnepanelen 

aan te bieden en te helpen bij het proces tot realisatie. Er is enthousiast 

gereageerd op dit initiatief van de gemeente en de eerste resultaten zitten in 

de pijplijn. Hierover informeren wij u in een latere editie opnieuw. 

 

Haalbaarheidsstudie 

Oudeland  

 

Op Oudeland zijn we begonnen met de uitvoering van een haalbaarheidsstudie. 

Wij onderzoeken hoe het hele bedrijventerrein energieneutraal en zelfs 

energiepositief kan worden gemaakt door slim om te gaan met elkaars energie. 

Zo hopen wij als gemeente inzicht te krijgen in toekomstige problematiek met 
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betrekking tot netcongestie en welke mogelijkheden er zijn om dit te voor-

komen/mitigeren. De haalbaarheidsstudie geeft inzicht in collectieve opties die 

beschikbaar zijn voor het bedrijventerrein en de realiseerbaarheid van deze 

opties (bijvoorbeeld in termen van kosten). Op 2 november is gestart met een 

presentatie en uitleg tijdens de Algemene Ledenvergadering van Oudeland. Hier 

waren zo’n 30 ondernemers bij aanwezig.  
 

Ondernemers zijn opgeroepen om kosteloos een energiescan te laten uitvoeren. 

Hiermee krijgen zij inzicht in de verduurzamings- en besparingsmogelijkheden 

van hun pand. De data van alle scans wordt gebruikt om de haalbaarheidsstudie 

vorm te geven en collectieve verduurzamingsmaatregelen voor te stellen. Over 

de resultaten van de haalbaarheidsstudie wordt u in een latere editie opnieuw 

geïnformeerd.  

 

Label-C Het rijk wil graag het energieverbruik van gebouwen verminderen en heeft 

daarom een verplichting voor kantooreigenaren in het leven geroepen. Per 

1 januari a.s. dienen alle kantoorgebouwen met minstens 50% kantoorfunctie en 

minimaal 100 m² minimaal een energielabel C te hebben. RVO heeft kantoor-

eigenaren hierover reeds geïnformeerd. Wij hebben het adressenbestand van 

RVO gecheckt en geactualiseerd en vervolgens hebben wij alle eigenaren van 

kantoorgebouwen in onze gemeente in oktober jl. een brief gestuurd en hen 

geïnformeerd over energielabel C, waar men het energielabel kan vinden en als 

men geen energielabel heeft dan kan men contact opnemen met een energie-

adviseur. Als men wel een energielabel heeft, maar deze heeft nog niet het 

niveau van energielabel C dan dient men te investeren in het kantoorpand. 

Door de hoge energieprijzen is het ook van belang dat eigenaren dit doen, 

zodat men de energiekosten kan verminderen. Vanaf volgend jaar gaat DCMR 

namens de gemeenten in onze regio hierop handhaven. Over op welke wijze dit 

gaat gebeuren, worden nog afspraken gemaakt met DCMR. 

 

Aardgasloos zwembad De Windas 

Onderzoek naar 

aardgasloos maken van 

zwembad De Windas 

 

Vorig jaar is door adviesbureau Sweco onderzoek gedaan naar de mogelijkheden 

om het zwembad aardgasloos te maken. Om dit te kunnen realiseren worden 

een groot aantal zonnepanelen aangelegd. Hierdoor vindt er een structurele 

verlaging plaats van de energiekosten van het zwembad. Bij RVO is subsidie 

aangevraagd om de zonnepanelen te kunnen realiseren. Begin 2023 wordt 

bekend gemaakt of wij voor de subsidie in aanmerking komen. 

De raad is hierover geïnformeerd met brief T22.06083. 
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Maatschappelijk Verantwoord Inkopen / Circulaire economie 

 

Afvalbeleid 

Implementatie variabel 

deel afvalstoffen-

heffing voor restafval 

per 01-01-2023 

 

De gemeente Lansingerland voert op 1 januari 2023, als onderdeel van het 

Afvalbeleid, een variabel deel van de Afvalstoffenheffing in voor restafval. 

Vanaf 2023 bestaat de heffing uit 2 delen; 1) een vast deel en 2) een variabel 

deel. Het variabele deel wordt bepaald op basis van de hoeveelheid 

aanbiedingen van het restafval van een huishouden. 

 

Eind september ging de 2e sub campagne van de communicatiecampagne over 

afvalscheiding ´Samen halen we er alles uit´ van start. In deze sub campagne 

ligt de focus op de uitleg van het nieuwe systeem en de stimulans om 

inwoners nu al beter het afval te laten scheiden. Het doel van de campagne 

is, onder andere door de inzet van 2 Afvalcoaches, dat alle inwoners voor 

1 januari op de hoogte zijn van de veranderingen. 

 

De 3e subcampagne start begin 2023 en richt zich specifiek op het Groente-, 

Fruit- en Tuinafval (GFT).   

 

Op 20 oktober nam de gemeenteraad het besluit over de tariefstelling en de 

kwijtschelding Afvalstoffenheffing 2023. Op basis van de ingediende moties en 

amendementen worden de definitieve tarieven berekend en meegenomen in 

de communicatie richting de inwoners. 

 

Pilot project afwasbare 

luiers 

De pilot is in juli 2022 gestart. 30 enthousiaste deelnemers startten met het 

gebruik van wasbare luiers. 1 deelnemer is tussentijds gestopt maar heeft het 

pakket wasbare luiers door kunnen geven aan een enthousiaste kennis.  

 

De 30 deelnemers zijn erg enthousiast over de pilot en zijn blij met de 

begeleiding vanuit Nappy’s. Het startpakket werd goed ontvangen. 90% van de 
respondenten geeft aan inmiddels gewend te zijn aan de wasbare luiers. De 

deelnemers laten weten dat het wassen van de luiers hen erg meevalt. Het 

feit dat men minder afval heeft en ook het besparen op wegwerpluiers, 

worden als grootste pluspunten ervaren. 

 

Tot slot geeft de helft van de deelnemers aan dat ze af en toe nog wel 

wegwerpluiers zal kopen. Dit doen ze voornamelijk omdat een oppas of het 

kinderdagverblijf nog niet meewerkt aan de wasbare luiers. Ook het gebruik 

in de nacht is soms een reden om toch voor een wegwerpluier te kiezen. 

 

In januari 2023 loopt de pilot af en wordt er een eindevaluatie gedaan. 

 

Afval scheiden op 

scholen 

Afval scheiden en zwerfafval zijn belangrijke thema’s voor zowel een schone 
leefomgeving als een duurzame toekomst. Begin 2022 is het 3-jarige project 

‘Afvalvrij voor Scholen’ officieel gestart. Het doel van dit project is leerlingen 
op een laagdrempelige manier bezig te laten zijn met hergebruik van grond-

stoffen en een schone leefomgeving. Inmiddels zijn er 9 basisscholen met dit 



 

 

  7/10 

project gestart. Op deze scholen worden ook gastlessen gegeven om het 

belang van recycling en de waarde van grondstoffen verder toe te lichten. De 

gastlessen worden verzorgd door de enthousiaste gastdocenten van De Bries.  

 

Begin 2022 deed Stichting Afvalfonds een oproep aan scholen en andere 

bedrijven om zich aan te melden om vanaf 2023 kosteloos het verpakkings-

afval te laten ophalen. Scholen en bedrijven konden zich aanmelden via 

https://www.afvalgoedgeregeld.nl/. Alle scholen die deelnemen aan het 

project Afvalvrij in Lansingerland hebben zich hier inmiddels voor aangemeld. 

Dit geeft invulling aan het raadsbesluit waarin is opgenomen dat de gemeente 

een stap terug doet op het moment dat de markt deze vorm van inzameling 

(kostenneutraal) kan overnemen. 

 

Deze ontwikkeling houdt in dat waarschijnlijk de inzameling van het PMD 

maar ook een deel van het oud papier en karton vanaf 2023 niet meer onder 

de pilot valt. Met de scholen wordt bekeken hoe we vanaf 2023 verdere 

invulling geven aan de pilot. 

 

Blipvert 

inzamelstations 

Vorig jaar oktober zijn er op centraal gelegen plekken in onze gemeente 13 

Blipvert inzamelstations geplaatst. Deze inzamelstations maken het de 

inwoners nog gemakkelijker afval te scheiden. In het eerste jaar zijn meer 

dan 270.000 items ingeleverd, met een gewicht van een kleine 5.800 kilo. 

Dat is een gemiddelde van bijna 21.000 items en 446 kilo per station! Ter 

vergelijking, gemiddeld wordt er 212 kilo in het eerste jaar opgehaald in een 

gemeente waar de Blipvert inzamelstations zijn geplaatst. 

 

Het Blipvert inzamelstation heeft 7 gescheiden compartimenten voor 

inzameling van: o.a. cartridges, batterijen, kleine lampen, cd’s / dvd’s, 
mobiele telefoons, adapters / snoeren en alle overige kleine elektrische 

apparaten. Denk hierbij aan: afstandsbedieningen, elektrische tandenborstels, 

camera’s, etc.  
 

Het vaakst werden batterijen en Cd’s ingeleverd. Daarnaast zijn er 7.000 
adapters en snoeren ingeleverd. Het inzamelstation aan de Esdoornlaan in 

Berkel en Rodenrijs is het populairst. Verder wordt de top 3 compleet 

gemaakt met 2 andere inzamelstations uit Berkel en Rodenrijs, te weten de 

stations aan de Westpolderstraat en de Molenwerfstraat. 

 

Overig 

Ton Lutzstraat 

Westpolder Bolwerk 

Aan de Ton Lutzstraat is een nieuw kunstgrasveldje aangelegd met circulair 

ONE-DNA-kunstgras. Dat betekent dat het kunstgras na productie en gebruik 

volledig gerecycled kan worden. Zonder waardeverlies en met de zuiverheid 

van de oorspronkelijke grondstoffen. Bij een standaard kunstgrasveld is dat 

niet het geval. De One-DNA-kunstgras energiezuinig geproduceerd. Tevens is 

bij de workflow de CO²-uitstoot geminimaliseerd door inzet van elektrische 

machines. Zelfs bij de aanleg is er een elektrische graafmachines ingezet. 

https://www.afvalgoedgeregeld.nl/
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Zover bekend is dit het eerste openbare trapveldje wat op deze wijzen is 

aangelegd in Nederland.  

 

Klimaatadaptatie 

 

Ruimtelijke Adaptatie Strategie (RAS) 

Voortgang 

Uitvoeringsagenda 

Ruimtelijke 

Adaptatiestrategie 

De Uitvoeringsagenda van de Ruimtelijke Adaptatiestrategie is in juni 2022 

vastgesteld door het college van B&W. Na het vaststellen van de uitvoerings-

agenda is direct aan de slag gegaan met de eerste twee activiteiten die in dit 

document staan omschreven. Als eerste activiteit is de werkgroep klimaat-

adaptatie opgestart. Deze werkgroep komt eens in de maand samen. Het doel 

van deze werkgroep is dat informatie rondom klimaatadaptatie breder in de 

organisatie wordt gedeeld en dat de verschillende afdelingen op de hoogte 

zijn van nieuwe ontwikkelingen.  

 

Daarnaast starten we binnenkort met een traject om klimaatambities voor de 

verschillende gebiedstypes in Lansingerland nader uit te werken. 

 

Pilotproject 

Funderingsherstel 

Rottekade 

 

 

Vanaf juni 2022 konden huiseigenaren in Lansingerland met funderings-

problemen advies aanvragen via het Funderingsloket Lansingerland. De 

gemeenteraad heeft daarnaast een pilotproject ingesteld voor woningen langs 

de Rottekade. Voor de pilot zijn twee postcodegebieden aangewezen. Voor 

bewoners van de huizen in deze postcodegebieden biedt het loket ook hulp bij 

het aanvragen van een lening voor funderingsherstel bij het Fonds Duurzaam 

Funderingsherstel. 

 

In september zagen we dat er zeer beperkte interesse was voor een 

bewonersavond die we wilden organiseerden voor een deel van de woningen 

aan de Rottekade. Die avond is vanwege de geringe belangstelling 

geannuleerd. We zijn op zoek gegaan naar alternatieve manieren om 

bewoners actief te informeren over het proces van funderingsherstel en de 

mogelijkheden die het FDF biedt. 

 

Uiterlijk in het eerste kwartaal van 2023 evalueren we de inzet van het 

Funderingsloket Lansingerland, de inhuur van het KCAF daarvoor en de 

besteding van de middelen voor dit pilotproject. De uitkomsten daarvan delen 

wij met uw raad. 
 

Groen en biodiversiteit  

Informatiebord Groene 

Tuinen 

In de Klimaatweek is in de Energiewinkel een bord neergezet met informatie 

over nut en noodzaak over groene tuinen onder de noemer ‘Keer het weer’. 
Ook helpen de vrijwilligers van het Energieloket inwoners van Lansingerland 

om een keuze te maken uit de diverse energiebesparende maatregelen die 

door de gemeente beschikbaar zijn gesteld. Dit bord is begin november door 

de voorzitter van NLS, Menno van der Woude, en Michiel Muis onthuld. 

Geveltuinen In oktober is via socials en de nieuwsbrief extra aandacht gevraagd voor het 

aanleggen van geveltuinen.  
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Communicatie 

 

Informatieverstrekking 

Duurzaamheidslening In de huis-aan-huis kranten, socials en nieuwsbrief besteden wij regelmatig 

aandacht aan de duurzaamheidslening. 

 

Nieuwsbrief De Nieuwsbrief ‘Samen verduurzamen! Doet u mee?’ komt maandelijks uit en 
informeert en stimuleert inwoners over duurzaamheid. 

In april waren er 132 abonnees. In oktober is het aantal gegroeid naar 

2447.  

 

De week van de 

duurzame doelen (SDG) 

Ook dit jaar is aandacht besteed aan de duurzame doelen van de VN. 

Wethouder Muis hees op 20 september de SDG-vlag om te laten zien dat wij 

de doelen ondersteunen. RTV Lansingerland heeft wethouder Muis voor het 

nieuws geïnterviewd. 

 

Verkiezing mooiste 

voortuinen 

In de klimaatweek is de prijs uitgereikt aan de winnaar van de mooiste 

voortuin. De wedstrijd is georganiseerd door Groei & Bloei. Wethouder Muis 

verrichte de uitreiking.  

 

Onthulling 

Informatiebord in de 

Energiewinkel 

Eind oktober is het informatiebord Groene Tuinen in de Energiewinkel 

onthuld. Op dit bord zijn 13 folders te vinden met informatie over het 

vergroenen van tuinen. 

 

Bijeenkomsten 

Kennisbijeenkomst 

ecologisch bermbeheer 

Op vrijdag 30 september was gemeente Lansingerland gastheer voor de 

jaarlijkse kennisbijeenkomst ecologisch bermbeheer conform de certificering 

KleurKeur vanuit de Vlinderstichting. 90 mensen waren aanwezig, waar onder 

ondernemers, gemeente, adviesbureaus, natuurverenigingen en ander 

overheidsinstanties. Kleurkeur is een keurmerk dat staat voor goed 

maaibeheer van bermen en andere groenstroken, waarmee ook gemeente 

Lansingerland werkt. Bermen en groenstroken zijn van levensbelang voor de 

biodiversiteit. 

 

Bij deze kennisbijeenkomst stond het onderwerp 'Samenwerken en 

Communiceren' centraal. Lansingerland deelde zijn ervaring rond ecologisch 

bermbeheer en de reacties vanuit de omgeving. Belangrijke les was om vooral 

duidelijk te informeren via verschillende kanalen over de werkwijzen, waarbij 

een reëel ontwikkelingsbeeld wordt geschetst. Daarbij is bijvoorbeeld ook de 

samenwerking tussen natuurverenigingen van belang, omdat die ook een groot 

bereik heeft.  

 

Informatieavond 

klimaatadapatief 

Lansingerland 

Van 31 oktober tot 6 november stond de Nationale Klimaatweer gepland. In de 

Nationale Klimaatweek is het informatiepunt (genaamd ‘Keer het Weer’) 
klimaatadaptatie in de Energiewinkel geopend. Voorafgaand aan de opening 

van het informatiepunt heeft er een informatieavond aan de vrijwilligers van 
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het Energieloket plaatsgevonden. Tijdens deze avond zijn de voordelen van 

het vergroenen van de tuin aan de vrijwilligers toegelicht. Doel van de avond 

was dat de vrijwilligers op de hoogte zijn van de achterliggende informatie 

rondom klimaatadaptatie zodat zij de informatie ook kunnen overdragen aan 

bezoekers van het informatiepunt. 

 

Informatieavond 

woningisolatie en 

warmtepompen 

 

De gemeente Lansingerland en het Energieloket organiseerden op donderdag 

17 november een informatieavond over woningisolatie en warmtepompen voor 

alle inwoners van Lansingerland. Er waren ongeveer 100 inwoners aanwezig in 

de raadzaal van het gemeentehuis. Tijdens deze bijeenkomst gaven energie-

coaches van het Energieloket informatie over de beste stappen die inwoners 

kunnen zetten om hun woning energiezuiniger te maken door te isoleren en te 

verwarmen met een (hybride) warmtepomp. De tijdens deze avond gestelde 

vragen, plaatsen we op de website onder veelgestelde vragen. 

 

Kennissessies isolatie 

en warmtepompen 

Het Energieloket organiseerde in oktober thema-avonden over isolatie en 

warmtepompen. Deze avonden heeft de gemeente opgenomen op video om op 

deze manier een bredere doelgroep te bereiken. De video worden eind 

november via de website van de gemeente en het energieloket aangeboden.  

 

Wijkbezoek Berkel Begin november stond de gemeentelijke Piaggio op het Westerplein in Berkel. 

Hier informeerden we inwoners over duurzaamheid en energiebesparing.  

 

 

Projecten 

Naast de onderwerpen die specifiek in de uitvoeringsagenda Lansingerland duurzaam genoemd zijn, 

wordt duurzaamheid ook meegenomen in diverse fysieke projecten. Daarbij wordt zoveel mogelijk 

integraal en op de drie sub thema’s afgewogen, waardoor deze niet in één van de drie categorieën te 

plaatsen zijn.  

 

 

Met een vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Lansingerland 

 

Mickel Beckers 

Gemeentesecretaris 

drs. Pieter van de Stadt 

Burgemeester 

 


